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Dansk Told & Skatteforbund                  
Gl. Kongevej 60, 10. 
1850 Frederiksberg C 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

15. januar 2024 
 
 
HB-referat nr. 13/2023 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde mandag den 11. december 2023, kl. 10.00 – 15.45, og tirsdag 
den 12. december 2023, kl. 9.30 – 12.00, på Hindsgavl Slot, Middelfart.  
 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referater 
 3.   Anvendelse og oplevelse af statens nye lønsystemer 
 4.   Økonomi 
 5.   OK24 
 6.   Tillæg ´24 
 7.   Evaluering af +58-møder og drøftelse af fremtidige +58-møder 
 8.   HSU i Skatteforvaltningen 
 9.   Kontaktudvalgsmøde den 18. december 2023 
 10. Valg af tillidsrepræsentanter i 2024 
 11. Nyt fra sekretariatet 
 12. Nyt fra kreds, TR-fora og udvalg 
 13. Eventuelt 
    
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Allan Christensen Næstformand 
 Bjarne H. Madsen Chefkredsen 
 Jan Magnusson DTS Valggruppe I 
 Lene Höilund DTS Valggruppe II 
 Kim Andersen DTS Valggruppe III 
 Ulla Kær Andersen DTS Valggruppe IV 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds I (Nord) 
 Kim Jensen DTS Kreds II (Syd) 
 Henrik Møller DTS Kreds III (Øst) 
 Marianne Nielsen Seniorkredsen 
    
 Ole Pedersen Chefrådgiver, redaktør 

Merete Keller Berdiin  Advokat, chefkonsulent  
Hans Holmer  Specialkonsulent  

  Anita Illum  Chefkonsulent 
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1.   Velkomst 
 
Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet. 
 
Allan Christensen deltog kun delvist i mødet den 11. december på grund 
af anden mødeaktivitet. 
 
Marianne Nielsen deltog ikke i mødet den 12. december. 
 
Under behandlingen af punkt 4 deltog de interne revisorer Poul Tack-
mann og Lars Kryger Nielsen samt konsulenterne Tina Ahm Randers, 
Majbritt Pommer Jørgensen, Rikke Hovland Martens og Hanne Bering 
Tilsted. 
 

 
2.   Godkendelse af referater 
 

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referaterne af det ordi-
nære hovedbestyrelsesmøde den 13. november 2023 og af det ekstra-
ordinære hovedbestyrelsesmøde den 1. december 2023. 

 
 
3.   Anvendelse og oplevelse af statens nye lønsystemer 
 

Jørn Rise introducerede temadrøftelsen på baggrund af rapporten om an-
vendelse og oplevelse af statens nye lønsystemer. 
 
Hans Holmer gennemgik rapportens hovedindhold og konklusioner, som 
hovedbestyrelsen havde en generel og bred drøftelse af. Herunder drøf-
tede hovedbestyrelsen bl.a. en mulig adgang til egenforhandling for med-
lemmerne på forbundets aftale- og overenskomstområde. 
 
Hovedbestyrelsen fandt, at det endnu var for tidligt at konkludere noget 
på baggrund af rapporten, men afventer debatten i CO10´s hovedbesty-
relse samt forløbet af aftale- og overenskomstforhandlingerne. 
 
Forbundets lønpolitiske udvalg vil blive indkaldt til drøftelser om lønsy-
stemerne, når der foreligger mere konkrete pejlemærker for det videre 
arbejde bl.a. på baggrund af behandlingen i CO10. 

 
 
4.   Økonomi 
 

Jørn Rise orienterede indledningsvist om, at der fra 2024 vil blive udar-
bejdet regnskabsoversigter til hovedbestyrelsen, hvor periodisering af ud-
gifterne i højere grad er indbygget, end det er tilfældet med de hidtidige 
oversigter. Dette giver hovedbestyrelsen et bedre grundlag for den lø-
bende budgetopfølgning. 
 



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 13/2023  Side 3 

Jørn Rise gennemgik regnskabsoversigten pr. 30. november 2023, som 
udviser et underskud på 3.268.305 kr. mod et budgetteret underskud på 
859.067 kr. Afvigelserne mellem budget og regnskab beror primært på de 
forhold, der er redegjort nærmere for på kongressen i oktober 2023 og 
løbende i hovedbestyrelsen i 2023.  
 
Hovedbestyrelsen havde en drøftelse af perioderegnskabet og det realise-
rede resultat sammenholdt med budgettet, som på en række områder – 
bl.a. kontorudgifter og lønomkostninger – byggede på nogle andre forud-
sætninger end det realiserede. 
 
Jørn Rise og Tina Randers gav en aktuel status på ferieboligerne – herun-
der projektet i Løkken. 
 
Af større renoveringsarbejder i de øvrige ferieboliger skal der udarbejdes 
en plan for renovering af badeværelserne i Kollund over en årrække. 
 
I ferieboligerne under Interesseforeningens Afdeling 7, skal der etableres 
en terrasse ved ferieboligen i Grimaud, og de små badeværelser i lejlig-
hederne i Malaga skal renoveres. 
 
Afdeling 7 har aktuelt en disponibel formue på ca. 14 mio. kr.  
 
Pr. 1. januar 2024 overgår Tina Ahm Randers til splitansættelse mellem 
forbundet og Afdeling 7 med 50% til hver part, hvilket er besluttet som 
en del af forbundets budget på kongressen i 2023. 

 
 
5.   OK24 
 

Jørn Rise gav en orientering om status på forberedelserne til aftale- og 
overenskomstforhandlingerne i 2024 – herunder om krav fremsat af de 
øvrige centralorganisationer i CFU.  
 
Der er fortsat en løbende dialog mellem forbundet og CO10 om justering 
og prioritering af forbundets krav ved forhandlingerne. 
 
CO10´s hovedbestyrelse afholder møde den 13. december, hvor der bl.a. 
skal drøftes konsekvenserne på statens område af de gennemførte tre-
partsforhandlinger. Her blev der givet mulighed for lønstigninger til 
nogle nærmere definerede faggrupper – primært på det kommunale og 
regionale område – men også til fængselsfunktionærer m.v. i staten. Løn-
stigningerne er dog betinget af nogle modkrav om bl.a. mindre brug af 
deltidsansættelse. 
 
De ekstraordinære lønstigninger vil ikke få indflydelse på opgørelse af 
reguleringsordningen på det offentlige område. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse om krav og forventninger til 
OK24 samt resultatet af trepartsforhandlingerne – herunder især, hvilken 
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afsmittende effekt lønstigningerne på det private område forventes at få 
for lønningerne i staten. 

 
 
6.   Tillæg ´24 
 

Jørn Rise gav en status på forberedelserne til tillægsforhandlingerne i 
2024 – herunder især de drøftelser, der har været mellem ledelse og til-
lidsrepræsentanter i Gældsstyrelsen om processen for forhandlingerne. 
 
Lene Höilund gav en supplerende orientering om drøftelserne med ledel-
sen i Gældsstyrelsen. 
 
Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse omkring de kommende til-
lægsforhandlinger i Skatteministeriets styrelser. 

 
 
7.   Evaluering af +58-møder og drøftelse af fremtidige +58-møder 
 

Hans Holmer gav en foreløbig orientering om evalueringen af de +58-
møder, der var gennemført i samarbejde med PFA. Der vil senere komme 
en samlet rapport fra PFA på baggrund af deltagernes evaluering. 
 
Generelt har medlemmerne været godt tilfredse med mødernes form og 
indhold – om end der har været forskelle i evalueringen af de forskellige 
oplægsholdere fra PFA. Der er dog nogen, der har udtrykt ønske om mu-
lighed for kun at deltage i den del, der vedrører tjenestemandspensionen. 
 
Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af +58-møderne – herunder 
placeringen af fremtidige møder samt frekvensen for afholdelse af mø-
derne, hvor der bl.a. blev peget på, at hvert andet eller hvert tredje år kan 
være en passende frekvens. 

 
 
8.   HSU i Skatteforvaltningen 
 

Jørn Rise orienterede om mødet i Hovedsamarbejdsudvalget (HSU) i 
Skatteforvaltningen den 7. december 2023. 
 
Der blev på mødet givet en aktuel orientering fra styrelserne og fra med-
arbejderrepræsentanterne. Herudover drøftede HSU emner som grøn om-
stilling, ligeløn samt personaleomsætning i Skatteforvaltningen.  

 
 
9.   Kontaktudvalgsmødet den 18. december 2023 
 

Jørn Rise orienterede om kontaktudvalgsmøde med departementschefen 
den 18. december 2023. 
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Hovedbestyrelsen drøftede de emner, der er på dagsorden for mødet i 
kontaktudvalget. 

 
 
10. Valg af tillidsrepræsentanter i 2024 
 

Ole Pedersen redegjorde for listen over antal medlemmer i valgenhederne 
pr. 1. december 2023 med indstillinger om antal tillidsrepræsentanter, der 
kan vælges i valgenhederne i 2024 – herunder de ønsker om valg af eks-
tra tillidsrepræsentanter, der er kommet fra valgenhederne. 
 
Det samlede antal tillidsrepræsentanter på baggrund af medlemstallet i 
valgenhederne tillagt de yderligere ønsker kan i 2024 holdes inden for de 
50 tillidsrepræsentanter, der er aftalt med Skatteforvaltningen. 
 
Kreds - Valgenhed            Antal til valg i 2024 
  
Kreds I (Nord)  
Valgenhed Hjørring   1 
Valgenhed Aalborg   2 
Valgenhed Thisted   1 
Valgenhed Skive   1 
Valgenhed Viborg   1 
Valgenhed Herning   2 
Valgenhed Ringkøbing   1 
Valgenhed Struer   1 
Valgenhed Grenaa-Randers  1 
Valgenhed Lyseng Allé, Aarhus  2 
Valgenhed Østhavnsvej, Aarhus  1 
Valgenhed Horsens   2 
  
Kreds II (Syd)  
Valgenhed Haderslev   1 
Valgenhed Tønder   1 
Valgenhed Ribe   1 
Valgenhed Esbjerg   1 
Valgenhed Fredericia   1 
Valgenhed Middelfart   2 
Valgenhed Odense   1 
Valgenhed Ringe   1 
Valgenhed Svendborg   2 
  
Kreds III (Øst)  
Valgenhed Roskilde   3 
Valgenhed Køge   1 
Valgenhed Næstved   1 
Valgenhed Slagelse   1 
Valgenhed Maribo   1 
Valgenhed Fredensborg   3 
Valgenhed Frederikssund   1 
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Valgenhed Høje-Taastrup   4 
Valgenhed Bornholm   1 
Valgenhed Copenhagen Towers  2 
Valgenhed Osvald Helmuths Vej m.v. 2 
Valgenhed Kystvejen m.v.  2 
 
Hovedbestyrelsen drøftede ønskerne til valg af tillidsrepræsentanter i 
2024 og fandt, at der var grundlag for at imødekomme de indkomne øn-
sker fra valgenhederne. 
  
Hovedbestyrelsen besluttede at udskrive valg af tillidsrepræsentan-
ter i valgenhederne til afholdelse inden udgangen af maj 2024 i over-
ensstemmelse med ovenstående oversigt. 
 

 
11. Nyt fra sekretariatet 
 

Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Omfanget af udlevering af informationer om medarbejdere i sager 
med anmodning om aktindsigt. Sagen er endnu ikke afklaret. 

 Eksempel på medarbejdere, der er blevet bedt om at vurdere kol-
leger i relation til tillæg ved tillægsforhandlingerne i 2024, hvilket 
er meget betænkeligt. 

 NTO har afholdt videomøde – bl.a. om ændret mødefrekvens som 
følge af UFE-medlemskabet samt udpegning af Steiner Knutsen, 
Norsk Tollerforbund, til sekretær for NTO. 

 Artikel i Berlingske om ansættelse af akademikere. 
 
Merete Keller Berdiin orienterede om, at der synes at være en tendens til, 
at der hurtigere i forløbet træffes beslutning om afskedigelse i sygesager. 
 
Anita Illum orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Udsendelse af foldere om diplomuddannelsen til tillidsrepræsen-
tanter. 

 Tankekort forud for PULS er lagt på Teams. 
 UC Syd sætter uddannelsen professionsbachelor i skat i bero og 

stopper optag på uddannelsen i Esbjerg. Forbundet er i dialog 
med UC Lillebælt om at udbyde uddannelsen. 

 
Hans Holmer orienterede om, at vi fortsat afventer cirkulære fra Medar-
bejder- og Kompetencestyrelsen om kompensation til ansatte i staten for 
afskaffelse af Store Bededag.   
 
 

12. Nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 

Forud for mødet var der indsendt skriftlige bidrag, som dannede ud-
gangspunkt for debat eller uddybning på mødet. 
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Charlotte Rosdahl Schou, Kreds I (Nord), orienterede bl.a. om følgende 
emner: 
 

 Procedure for ændring af tidspunkt for afholdelse af generalfor-
samlinger i valgenheder med vedtægter. 

 Difference i opgørelse af antal medlemmer ved Valgenhed Aal-
borg. 

 Spørgsmål om etablering af HUS-sekretariater på samtlige adres-
ser. 

 Efterspørgsel efter muleposer til nye medlemmer. 
 Frustration blandt medlemmerne på baggrund af omstrukturerin-

gerne i Toldstyrelsen. 
 Pilotprojekt med ”Flex seating” i Motorstyrelsen. 
 Mangel på parkeringspladser og lydabsorbering ved Skattestyrel-

sen i Aalborg. 
 
Kim Jensen, Kreds II (Syd), orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Funktionslederes deltagelse ved tillægsforhandlingerne. 
 Flytning af Toldstyrelsens medarbejdere i Help-Desk i Odense til 

Aarhus – medlemmerne føler ikke, at de er blevet hørt. 
 Fortsat stor forskel på muligheden for at få en seniorordning i de 

enkelte styrelser.  
 
Henrik Møller, Kreds III (Øst), orienterede bl.a. om følgende emner: 
 

 Brugen af optagelser fra videoovervågning i Skatteforvaltningens 
bygninger. Spørgsmålet bringes videre til Administrations- og 
Servicestyrelsen. 

 Gave til 50-års jubilar som er gået på pension og derfor medlem 
af Seniorkredsen, men som er blevet gensat. 

 Hvad er souschefers rolle i relation til PULS? 
 

Jan Magnusson, Valggruppe I, orienterede om dialogmøde med fagdirek-
tør Kenneth Joensen, som nu har fået nyt job udenfor Skatteforvaltnin-
gen. 
 
Lene Höilund, Valggruppe II, orienterede bl.a. om, følgende emner fra 
Gældsstyrelsen: 
 

 Afholdelse af medlemsmøder forud for bl.a. PULS og tillægsfor-
handlingerne. 

 Henvendelser fra kolleger, som er ved at dimittere fra diplom i 
skat. 

 Seniordage, som alene bliver givet for indeværende år og ikke 
også for det kommende – spørgsmålet bringes op på mødet med 
departementschefen. 
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Fra Vurderingsstyrelsen blev der bl.a. orienteret om følgende emner: 
 

 Medlemsmøde i Roskilde, hvor bl.a. overarbejde og omstrukture-
ringer har slidt på medlemmerne. 

 
Kim Andersen, Valggruppe III, orienterede bl.a. om følgende emner fra 
Toldstyrelsen: 
 

 Status om de organisatoriske ændringer i Toldstyrelsen.  
 Forberedelse til tillægsforhandlingerne. 
 Renovering af lokalerne på Kystvejen 16. 

 
Der var ingen aktuel orientering fra Motorstyrelsen. 

 
Ulla Kær Andersen, Valggruppe IV, orienterede bl.a. om følgende em-
ner: 
 

 Jubilæumslister for 2024. 
 Møde i SU i Udviklings- og Forenklingsstyrelsen, hvor bl.a. ferie-

afvikling er på dagsordenen. 
 Jørn Rise og Allan Christensen har været til medlemsmøde i Spil-

lemyndigheden. 
 Særlig pulje til souschefer i Udviklings- og Forenklingsstyrelsen. 
 Irene Koefoed, Administrations- og Servicestyrelsen, har afholdt 

medlemsmøde i Sakskøbing og kommer gerne rundt til møder 
med medlemmerne på adresserne. 

 Status på påbud fra Arbejdstilsynet til Udviklings- og Forenk-
lingsstyrelsen i 2022 om personalelederes arbejdsforhold. 

 Forsøg med morgensang på Osvald Helmuths Vej med udfordrin-
ger omkring inkluderende sangvalg. 

 
 
13. Eventuelt 
 

Der var intet under punktet. 
 
 

 
 
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 

 
Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 20. februar 2024 
 
 

 
 
Jørn Rise Allan Christensen 
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Jan Magnusson Lene Höilund 
 
 
 
 

Ulla Kær Andersen Charlotte Rosdahl Schou 
 
 
 
 

Kim Jensen Henrik Møller 
 
 
 
 

Kim Andersen Bjarne H. Madsen 
 

  
  
  
Marianne Nielsen 
 

Kim Erik Veedfald Røgen Clausen  
 

 


